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Geacht College, 

Wij danken de samenstellers van de jaarstukken 2019 en de accountant RSM voor hun opgestelde 

accountantsverslag, deze zijn duidelijk en overzichtelijk. Wij stemmen in met uw voorgestelde punten, echter 

wij hebben nog een klein aantal vragen. 

ACCOUNTANTSVERSLAG 2019 

1. Voortgang implementatie maatregelen controlebevindingen 2018. 
“In de loop van het volgende jaar komt het college terug bij de commissie om aan te geven hoe men 

denkt de adviezen van de accountant te implementeren. Een en ander wordt in de loop van dit jaar in 

gang gezet, want het college heeft even tijd nodig om dit te bekijken.” 

 

20 nov 2019: CIE EFTR. 11f Voortgangsrapportage verslag van bevindingen accountant jaarrekening 

2018. 

 

- Naleving aanbestedingsregels. 

De accountant adviseert om voor elke leverancier aan welke diverse opdrachten worden 

verstrekt, voorafgaand aan het verstrekken van de opdrachten, kritisch te beoordelen of deze 

opdrachten kunnen worden gekwalificeerd als één overkoepelende opdracht. Hoewel de 

gemeentelijke aanbestedingsnota buiten de scope van de  rechtmatig-heidstoets valt, 

onderschrijven wij de visie van de accountant. Er zal worden bekeken hoe de procedure kan 

worden aangepast zodat vooraf kan worden vastgesteld of de aanbestedingen conform de 

vastgestelde aanbestedingsregels zijn verlopen 

 

Wij nemen aan dat deze procedure is aangepast. Is deze aangepaste procedure tevens ter 

afstemming voorgelegd aan de accountant?  

Gezien de beperkte beschikbare formatie op het gebied van Inkoop en Aanbesteding is deze 

procedure vooralsnog niet aangepast.  Dit formatie-punt zal ook worden aangegeven bij de 

geplande organisatiescan. Daarnaast willen wij dit in breder verband nader onderzoeken voor wat 

betreft de directe relatie met inkoop, contractenbeheer, verplichtingenadministratie en 

prestatieleveringen.  
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KADERNOTA 2020 

4.1 Formaliseren besluitvorming financiële maatregelen Corona in 2020 
Vraag 1, Alinea 2: “Mocht de financiële tegemoetkoming vanuit het Rijk zodanig groot zijn dat wij niet onze 

reservepositie hoeven aan te spreken, dan zullen wij de gewijzigde besluitvorming aan u voorleggen in de 

najaarsnota 2020.”. Wij verzoeken u om bij eventuele substantiële financiële ontwikkelingen in deze direct 

de Raad en de CIE EFTR te informeren. Bent u hiertoe bereid? 

Niet alleen zijn wij hiertoe bereid, wij zien het als onze plicht om uw raad actief te informeren over substantiële 

financiële ontwikkelingen. 

Vraag 2, Alinea 3: “Wij stellen voor om deze bestemmingsreserve te vullen met het positieve resultaat van de 

jaarrekening 2019 (besluitvorming via de separate raadsnota over de jaarstukken 2019), het aanspreken van 

het budget onvoorzien in 2020 van € 100.000 en het overhevelen van een bedrag van € 1.000.000 vanuit de 

Algemene Dekkingsreserve naar de nieuwe bestemmingsreserve.”. U geeft aan dat u € 100.000 van het budget 

onvoorzien van 2020 wilt overhevelen naar de nieuwe bestemmingsreserve. De huidige periode is juni c.q. 

juli, kunt u garanderen dat deze voorziening in 2020 niet wordt aangesproken? Welke maatregelen heeft u 

achter de hand als zich dit onvoorzien toch voordoet? 

Nee, die garantie kunnen wij niet geven. Het voorstel om het budget onvoorzien in te zetten voor Corona is 

opgenomen vanuit de inschatting dat Corona zo ongeveer de meest onvoorziene omstandigheid is die ons in 

2020 heeft kunnen treffen of nog zal treffen. Vanuit die redenatie vinden wij het logisch om een link te maken 

met het budget voor onvoorzien en de financiële gevolgen van Corona. Dit laat onverlet dat er zich nog andere 

onvoorziene omstandigheden zullen kunnen voordoen in de tweede helft van het jaar. In dat geval zou dat 

leiden tot een overschrijding van de betreffende post in de jaarrekening 2020 die wij niet meer kunnen dekken 

vanuit de post onvoorzien in de begroting. Gelet op de situatie waar wij in de eerste helft van 2020 mee zijn 

geconfronteerd willen wij dit voorstel toch op deze wijze aan uw raad voorleggen. 

Vraag 3, Alinea 3: “Wij stellen voor het college mandaat te geven om, indien noodzakelijk, zonder formele 

goedkeuring door de raad uitgaven te doen ten laste van de bestemmingsreserve financiële gevolgen Corona 

(COVID-19) voor een bedrag van maximaal € 50.000 per maatregel en tot een maximaal bedrag van € 250.000.”  

U geeft aan dat u snel wilt handelen zonder eerst met de Raad te overleggen in geval van een tweede 

besmettingsgolf. Het gaat in deze om de volgende maatregelen: Vermindering Precariobelasting, 

vermindering Reclamebelasting, Kwijtschelding huren en pachten, Maatregelen Bedrijveninvesteringszone 

(BIZ), Kosten voor het project “Valkenburg Veilig Open”. Deze extra gestelde maatregelen zullen gelden 

naast de al geldende landelijke maatregelen. Behalve als het gaat om de tijdigheid van de implementatie van 

het project “Valkenburg Veilig Open”, zien wij de dringendheid van de in te voeren maatregelen zonder de 

Raad hierin te kennen helaas niet. Graag vernemen wij van u een verduidelijking in deze. Bent u hiertoe 

bereid? Complimenten in ieder geval voor de proactieve houding. 

Als wij een ding hebben mogen ervaren in de periode tussen maart en mei 2020, dan is het dat wij als gemeente 

in staat zijn om snel te handelen op de momenten dat dat nodig is. Dit is steeds in goed overleg gegaan tussen 

het college en de fractievoorzitters, ook in de periode dat formele besluitvorming in de raad niet mogelijk was. 

Het voorstel zoals dat staat opgenomen in de kadernota is zeker niet bedoeld om uw raad buiten spel te zetten. 

Onze intentie is om de handelswijze die zich in maart en april in de praktijk heeft bewezen iets meer te 

formaliseren en daarmee ook rechtmatig te kunnen handelen op het moment dat het nodig mocht zijn bij een 

eventuele tweede golf in het najaar van 2020. Daarbij willen wij ook aanmerken dat het virus zich niets aantrekt 

van onze verantwoordingscyclus. Doordat de eerste golf zich in maart voordeed, hebben wij nog de tijd om in de 

tweede helft van 2020 zaken nader te formaliseren voor het gehele kalenderjaar / begrotingsjaar 2020. Op het 

moment dat zich een tweede golf zou voordoen in het najaar is de tijd om nog formele besluiten te nemen in 

2020 en over 2020 veel korter.  
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Voor veel zaken is het niet mogelijk om nog in 2021 met terugwerkende kracht over 2020 een besluit te nemen. 

Om die reden achten wij het verstandig om aan de voorkant de mogelijkheid in te bouwen om rechtmatige 

besluiten te nemen als college. 

4.2.3 Programma Sociaal Domein 
Voor het programma Sociaal Domein hebben we in deze kadernota een aantal voorstellen opgenomen voor 

beleidstoevoegingen. Deze voorstellen zijn in gang gezet voordat onze gemeente werd geconfronteerd met de 

huidige crisis. Over de financiële gevolgen die Corona heeft op het Sociaal Domein verwachten wij in de 

najaarsnota uw raad nader te kunnen informeren. Wij wachten op dit punt op de najaarsnota. 

4.2.4 Programma Ruimtelijk Domein 
Structureel wegenonderhoud 
Vraag 4, Blz 11, Alinea : “Op basis van de huidige beschikbare budgetten moeten wij concessies doen ten 

opzichte van het gewenste onderhoudsniveau.”. Mogen wij ervan uit gaan dat deze voorgestelde concessies 

geen gevolgen hebben voor de veiligheid en toegankelijkheid? 

Gelet op het beperkte budget vanuit het adaptieve wegbeheer gestelde kader is het vaak het maken van keuzes 

wat wel en wat niet aan te pakken en op welke manier. De veiligheid en toegankelijkheid zijn en blijven echter 

ongewijzigd. De reparatievakken hebben daarentegen wel enige invloed op de uitstraling (lappendeken). 

4.3 Kaders voor het financieel beleid 
Vraag 5, Blz 17, Alinea 4: “Voor de reserve evenementen geldt dat met uw raad tijdens de 

begrotingsbehandeling mondeling de afspraak is gemaakt om de portefeuillehouder te mandateren om 

uitgaven te doen ten laste van de reserve evenementen. Dit met uitzondering van politiek gevoelige 

evenementen en voor grote bedragen.”. Zijn de criteria voor politiek gevoelige evenementen en de hoogte 

van “grote bedragen” in vastgelegd? 

Onder politiek gevoelige evenementen verstaan wij evenementen die een maatschappelijke of politieke lading 

kunnen hebben. Dit is ten dele afhankelijk van de situatie van het moment en de context, maar in breder 

verband weegt hierin ook de veranderende tijdgeest mee. De intocht van Sinterklaas als voorbeeld is in de 

afgelopen jaren tot een politiek thema geworden. Evenementen waarbij wij een dergelijke gevoeligheid 

vermoeden, zullen we om die reden voorleggen aan de commissie EFTR. Voor wat betreft de  hoogte van grote 

bedragen stellen wij in de kadernota voor om dit te stellen op € 50.000,-. 

4.5 Resterende prioriteiten coalitieakkoord 
Vraag 6, Alinea 1: “Bij de kadernota 2020 ziet het college dan ook geen ruimte om nadere invulling te geven 

aan de resterende prioriteiten uit het coalitieakkoord.” Aangezien ook wij al voorafgaand aan deze crisis 

hebben aangegeven dat het coalitieakkoord niet realistisch is, verzoeken wij ook ditmaal om een realistische 

opstelling van de te realiseren prioriteiten voor de periode na de crisis. Bent u hiertoe bereid 

Dit is meer een politieke vraag dan een vraag naar een technische toelichting. Naar onze mening dienen  

politieke vragen aan de orde gesteld te worden bij de behandeling van de kadernota in de raadsvergadering van 

6 juli a.s. 

Wel willen wij u meegeven dat er een reële kans bestaat dat de komende recessie langer zal duren dan de 

huidige coalitieperiode. In dat geval is de periode na de crisis dus een onderwerp voor het nog te sluiten akkoord 

van de volgende coalitie. 
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CONCEPT JAARSTUKKEN 2019 
 

1.1 Programma Veiligheid  
Controles: Resultaten 

2018. 
Resultaten 
2019. 

Ontwikkeling 
in aantallen 

Ontwikkeling in 
percentages 

Milieucontroles  88 43   

Hercontroles  31 38   

Bouwcontroles  298 232   

Controles sloopmeldingen  140 35   

Brandveiligheidscontroles  33 195   

Evenementencontroles  179 167   

Geluidscontroles Horeca:     

Preventieve controles limiters  15 30   

Seizoen controles (nacht)  6 4   

Afvalwatercontroles  37 8   

Calamiteiten  7 6  
 

 

Klachten en meldingen openbare 
ruimte  

871 850   

Opdrachten politie  32 75   

Processen verbaal  2.313 2.634   

Handhavingsverzoeken, klachten en 
meldingen: 

2018 2019 Ontwikkeling 
in aantallen 

Ontwikkeling in 
percentages 

formeel schriftelijk 
handhavingsverzoek 

8 17   

schriftelijke klachten 111 64   

mondelinge meldingen 17 36   

integrale flexteamcontroles 16 25   

 
Nr. Indicator Eenheid Periode 2018 2019 Ontwikkeling 

in percentages 

1 Verwijzingen Halt aantal per 10.000 
inwoners 12-17 jaar 

2017/2018 121 142 +17% 

2 Winkeldiefstallen aantal per 1.000 
inwoners 

2018/2019 0,6 0,6  

3 Geweldsmisdrijven aantal per 1.000 
inwoners 

2018/2019 3,3 3,7 +12% 

4 Diefstallen uit 
woningen 

aantal per 1.000 
inwoners 

2018/2019 3,7 3,7  

5 Vernieling en 
beschadigingen 

aantal per 1.000 
inwoners 

2018/2019 4,3 4,1 -5% 

 

Programma Veiligheid 2018 2019 Ontwikkeling 

Lasten 1.966.724 2.070.518 103.794 

Baten 181.512 174.734 -6.778 

Resultaat -1.785.212 -1.895.784 -110.572 

Bedragen in Euro (€) 
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VRAGEN EN OPMERKINGEN: 
Opmerking: We missen in dit hoofdstuk de uitgevoerde controles en geregistreerde klachten. Dit zal zeker niet 

betekenen dat er geen controles hebben plaatsgevonden. Bent u bereid deze gegevens alsnog aan te vullen 

zodat de ontwikkelingen duidelijk zichtbaar zijn? 

In het overzicht zijn het aantal uitgevoerde controles en geregistreerde klachten en meldingen verwerkt. Door 

een aantal ontwikkelingen in de organisatie is voor het jaar 2019 geen Uitvoeringsprogramma opgesteld. Voor 

het jaar 2020 is dit wel weer opgesteld en kunnen we de resultaten afwegen tegen de planning. Het vergelijken 

van het aantal producten ten opzichte van voorgaande jaren geeft een vertekend beeld. Dat is namelijk sterk 

afhankelijk van de gestelde prioriteiten. 

De Lasten zijn buitenproportioneel gestegen (onderdeel: Openbare orde en veiligheid) , echter ook bij ons staat 

veiligheid hoog in het vaandel. Kijkende naar de beleidsindicatoren zien wij een sterke toename van 

geweldsmisdrijven (+12%) en verwijzingen halt (+17%). Onze gemeente heeft afgelopen jaren ingezet op 

doorbreken van deze trend door het inzetten van gespecialiseerde ambtenaren (o.a. straatcoaches) en 

voorzieningen voor de jeugd. (Blz. 40 Jaarstukken 2019) “De inzet van de straatcoaches heeft ertoe geleid dat er 

meer zicht is ontstaan op groepen jongeren in onze gemeente en dat de overlast is verminderd. Het voorstel is 

om de inzet van de straatcoaches in ieder geval tot september 2020 te continueren.”  

Kunt u een verklaring geven voor wat betreft de ontwikkeling van deze twee onderdelen desondanks het 

gevoerde beleid en inzet van middelen van de gemeente? Wij gaan ervan uit dat deze cijfers alleen het 

gerapporteerde betreft en de werkelijke cijfers een stuk hoger liggen. 

Het gestelde op blz. 40 van de jaarstukken en de toename van 17% spreken elkaar helaas tegen. Heeft u hier 

een verklaring voor? 

De stijging van de lasten is voor een groot deel toe te schrijven aan het project brandveiligheid.  

De toename van de geweldsmisdrijven is niet duidelijk in kaart te brengen. De cijfers van het aantal 

geweldsincidenten worden op basis van de politiecijfers gegenereerd. Onder geweldsmisdrijven kunnen 

meerdere zaken worden gemuteerd. Denk hierbij aan bedreiging, mishandeling, straatroof, overval, 

uitgaansgeweld, huiselijk geweld etc. Er is geen duidelijke relatie met overlast door jongeren.  

Het inzetten van straatcoaches en het verminderen van overlast staat los van het aantal geweldsmisdrijven en 

HALT verwijzingen. HALT verwijzingen betreffen minderjarigen die strafbare feiten plegen. De overlast waarop 

straatcoaches zijn ingezet, betrof deels overlast van meerderjarigen, en deels overlast waarbij geen sprake was 

van strafbare feiten. Bovendien is tijdens het Auw Wieverbal samen met bureau Halt sterk ingezet op 

alcoholmisbruik en is het opgelopen percentage voor een groot deel het gevolg van deze inzet.
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1.2 Programma Toerisme en economie.  
 

Nr. Indicator Eenheid Periode 2018 2019 Ontwikkeling 
in percentages 

1 Functiemenging % verhouding 
banen en woningen 

2018/2019 43,4  
 

43,5  

2 Vestigingen van 
bedrijven 

aantal per 1.000 
inwoners 15-64 jaar 

2018/2019 138  
 

179,5 +30% 

 

Programma Toerisme 
en economie. 

2018 2019 Ontwikkeling 

Lasten 2.934.216 4.959.909 Vergelijking met 
voorafgaand jaar is 
niet mogelijk door 
herindeling van de 

taakvelden 

Baten 3.318.326 8.570.360 

Resultaat 384.110 3.610.451 

Bedragen in Euro (€) 

 

 

VRAGEN EN OPMERKINGEN: 
 

Strategische visie toerisme Valkenburg aan de Geul: “Daarna is het de bedoeling om ook andere thema’s verder 

uit te werken. Leidend zullen hierbij in ieder geval de thema’s Valkenburg Kerststad, Valkenburg Wielerstad en 

Valkenburg Vestingstad zijn.” Wederom zoals al eerder aangegeven missen wij als thema (misschien zelfs 

belangrijker als Valkenburg Wielerstad.) Natuurschoon Valkenburg en Wandelgemeente Valkenburg. Graag 

zien wij deze thema’s opgenomen worden. Bent u hiertoe alsnog bereid? 

In het nader uit te werken evenementenbeleid zal ook aandacht zijn voor Valkenburg als wandelgemeente. Voor 

het voorjaar 2020 hadden we bijvoorbeeld in dit kader een grootste marketingcampagne willen starten om 

Valkenburg als Wandelgemeente voor het voetlicht te brengen. Uw raad is hier destijds over geïnformeerd. 

Helaas is deze campagne in het water gevallen door de uitbraak van Corona. Ook heeft het herijken van het 

evenementenbeleid hierdoor vertraging opgelopen. 

Wij zien een aanzienlijke toename van 30% in de vestiging van nieuwe bedrijven. Om een beter beeld te krijgen 

zien wij graag een uitsplitsing naar soort bedrijf en het aantal werknemers. Aangaande dit overzicht kunnen wij 

een beter beeld krijgen wat dit betekend voor de werkgelegenheid. Als het een ‘leeg’ bedrijf betreft (puur 

registratie bij KvK) geeft deze toename op papier een verkeerd beeld voor wat betreft het vestigingsklimaat. 

Graag zien wij deze verduidelijking. Bent u hiertoe bereid? 

Wij hebben dit overzicht niet zo beschikbaar, willen we echt iets zeggen over het vestigingsklimaat en wat e.e.a. 

betekent voor werkgelegenheid, dan zal er gericht onderzoek moeten plaatsvinden. Dat is op dit moment niet 

voorzien. 

Horeca masterplan:  “De hotelvisie is daarbij belangrijk. Hotels die gesaneerd moeten worden, kunnen een 

herbestemming krijgen als studentenwoning of als starterswoning. Vooral dit laatste is belangrijk, zodat 

jongeren die in Valkenburg werken zich ook hier kunnen settelen.”. Voor 2019 zijn hier geen resultaten voor 

opgenomen. Kunt aangeven of dit komt omdat er nog geen ontwikkelingen dit betreffende hebben 

voorgedaan of nog geen plannen bekend van zijn?  
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Wij zijn momenteel bezig met de uitwerking van een vitaliteitsmanager voor hotels zoals we deze ook al hebben 

voor de bungalowparken en campings. Daarnaast starten we vanuit “wonen” met een transitiemanager 

vastgoed. Een deel van de hotels die willen stoppen, is inderdaad geschikt voor transformatie tot woning. Deze 

trajecten gaan hopelijk tot zichtbare resultaten leiden.  

Voor een aantal hotellocaties heeft ambtelijk overleg (informatieuitwisseling) plaatsgevonden v.w.b. een 

mogelijke transformatie naar geschikte woningen die passen binnen de behoefte. Dit heeft echter nog niet 

geleid tot een concreet plan/ informele aanvraag.  

Mocht er een concreet initiatief zijn - dat past binnen de geldende kaders-  dan wordt dit opgenomen in het 

uitvoeringsprogramma van de woonvisie dat onderdeel is van de agenda van de Klankbordgroep Lokale 

Woonvisie (KUW). In de KUW is vanuit iedere raadsfractie een deelnemer afgevaardigd. 

Het uitvoeringsprogramma van de woonvisie is een dynamisch document dat wordt gedeeld met de 

klankbordgroepleden via I-Babs. Dit mag vertrouwelijk met fractie/ steunfractie worden besproken. 

Een belangrijk aandachtspunt is wel dat de eisen voor woningbouw anno nu, anders zijn dan de eisen van toen. 

Dit houdt in dat de transformatie naar een woning vaak erg duur wordt, waardoor de businesscase niet 

interessant is (of zelfs negatief). Zeker ook voor de door u genoemde doelgroepen. Starters-, en of 

studentenwoningen zijn daardoor vaak lastig (financieel) te realiseren. Uiteraard blijven we hierbij kijken naar 

mogelijkheden. Dat zijn immers ook aandachtspunten vanuit de vastgestelde woonvisie. 
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1.3 Programma Sociaal domein. 
 

Nr. Indicator Eenheid Periode 2018 2019 Ontwikkeling 
in percentages 

1 Absoluut verzuim  

 
Aantal per 1.000 
inwoners 5-18 jaar  

2017/2018 0 
 

0  

2 Relatief verzuim  

 
Aantal per 1.000 
inwoners 5-18 jaar  

2017/2018 19,5 

 
12 -38% 

3 Voortijdige 
schoolverlaters zonder 
startkwalificatie  

% totaal aantal 
leerlingen 12-23 jaar  

 

(2016-
2017)/ 

1,3 
 

1,9 +46% 

4 Niet-(wekelijkse) 
sporters  
 

% aantal inwoners  
 

2016 55,9 55,9 NNB 

5 Banen aantal per 1.000 
inwoners 15-64 jaar 

2018/2019 503,9 644.5 +28% 

6 Jongeren met een 
delict voor de rechter 

% aantal jongeren 12-
21 jaar 

2015/2016 0,73 1,0 +37% 

7 Kinderen in armoede % aantal kinderen tot 
18 jaar 

2015/2018 4,3 5,0 +16% 

8 Netto 
arbeidsparticipatie 

% werkzame 
beroepsbevolking van 
beroepsbevolking 

2018/2019 64,9 65,8 - 

9 Jeugdwerkloosheid % aantal jongeren 16-
22 jaar 

2015/2018 0,9 3,0 +233% 

10 Bijstands-uitkeringen aantal per 10.000 
inwoners 18 jaar en 
ouder 

eerste helft 
2018/2019 

278 261,7 -6% 

11 Re-integratie-
voorzieningen 

aantal per 10.000 
inwoners 15-65 jaar 

eerste helft 
2018 

185 231,9 Verschil over 
dezelfde 
periode? +25% 

12 Jongeren met 
jeugdhulp 

% van alle jongeren 
tot 18 jaar 

tweede helft 
2018/2019 

12,1 13,1 +8% 

13 Jongeren met 
jeugdbescherming 

% van alle jongeren 
tot 18 jaar 

tweede helft 
2018/2019 

1,5 1,5 - 

14 Jongeren met 
jeugdreclassering 

% van alle jongeren 
12-22 jaar 

eerste helft 
2016 

0,6 0,6 NNB 

15 WMO-cliënten met een 
maatwerk-
arrangement 

aantal per 10.000 
inwoners 

tweede helft 
2018/ 

730 770 +5% 

 

VRAGEN EN OPMERKINGEN: 
 

Wij maken ons grote zorgen over de toename van 46% in de categorie “Voortijdige schoolverlaters zonder 

startkwalificatie”. Kunt aangeven welke maatregelen hiertegen worden genomen om dit in de toekomst 

tegen te gaan en eventuele maatregelen ter stimulering om alsnog hun startkwalificatie te behalen? Wij zien 

deze ontwikkeling in combinatie van de stijging van de jeugdwerkeloosheid van 233% 

Toename voortijdig schoolverlaters (VSV) met 46%. In 2018 was het percentage VSV 1,3%. Dat is gestegen naar 

1,9% (Zuid-Limburg gemiddeld 2,2%). Met de kleine aantallen waarmee in onze gemeente gerekend wordt, kan 

er met een paar kinderen meer of minder een fikse percentagestijging of - daling ontstaan. Het zijn kleine 

absolute aantallen en dus erg grillig.  

Alle jongeren die zich melden voor een uitkering worden gediagnostiseerd op arbeid- en leervermogen. Vanuit 

deze diagnose wordt een ontwikkeltraject ingezet met als einddoel scholing, of een zo regulier mogelijke vorm 

van werk. Om de jeugdwerkloosheid aan te pakken wordt middels het project ‘Jongeren’ specifiek aandacht 

gegeven aan jongeren. Kenmerkend aan dit project is een specifieke, persoonsgerichte benadering met meer 

tijd en persoonlijke aandacht voor de jongere die het betreft en inzet op preventie, en samenwerking met 

betrokken (keten)partners bij het realiseren van (trajecten naar) school of werk.  
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De jongere wordt vanaf de eerste melding niet losgelaten. Beoordeeld wordt of de jongere school kan hervatten 

of kan gaan werken, wat hij of zij hierin zelf kan ondernemen, en of er ondersteuning nodig is.  

U geeft aan dat er een toename is bij “Jongeren met een delict voor de rechter” (12-21 jaar) van 37%. Kunt u 

een verklaring hiervoor geven gelet op de door de gemeente al ingevoerde maatregelen? 

In 2018 kwam 0,73% van het aantal jongeren tussen de 12 en 22 jaar met een delict voor de rechter. In 2019 

was dit 1% of te wel 10 jongeren.  Verklaringen hiervoor zijn voor ons moeilijk te geven, omdat wij vanwege de 

bescherming van de privacy, niet beschikken over informatie over individuele jongeren. 

Een mogelijke verklaring voor de toename zou kunnen zijn, dat het ook in dit geval om absoluut gezien lage 

aantallen gaat, waardoor percentages fors lijken maar in werkelijk slechts enkele jongeren betreffen. 

Bij punt 11, “Re-integratie-voorzieningen” over de gelijke periode als in de jaarstukken 2018 (eerste helft 2018) 

zien wij in de jaarstukken 2019 een ander aantal (25% hoger). Kunt u een verklaring geven voor de 

inconsistentie van deze gegevens? 

Uw constatering is juist. De informatie voor wat betreft de beleidsindicatoren ontlenen wij aan de website 

www.waarstaatjegemeente.nl. Een verklaring voor deze inconsistentie hebben wij (vooralsnog) niet voor 

handen. 

 

 

http://www.waarstaatjegemeente.nl/
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1.4 Programma Ruimtelijk domein. 
 

Nr. Indicator Eenheid Periode 2018 2019 Ontwikkeling 
in percentages 

1 Fijn huishoudelijk 
restafval 

aantal kg per inwoner 2017/2018 79 77 -3% 

2 Hernieuwbare 
elektriciteit 

% totale elektriciteit 2017/2018 3,9 6,3 +62% 

3 Gemiddelde WOZ-
waarde woningen 

duizend euro 2018/2019 200 215 +8% 

4 Nieuwbouw woningen aantal per 1.000 
woningen 

2016/2019 2,4 3,9 +63% 

5 Demografische druk % van personen 20-65 
jaar 

2018/2019 81,2  
 

81,5 - 

6 Woonlasten één-
persoonshuishouden 

Euro 2018/2019 596 612 3% 

7 Woonlasten meer-
persoonshuishouden 

Euro 2018/2019 838 856 2% 

 

 

VRAGEN EN OPMERKINGEN: 
 

Jaarstukken 2018: “In 2018 is het routenetwerk in gebruik genomen en opgenomen in het regionale 

knooppuntennetwerk. Binnen onze gemeentegrenzen is de veilige fiets- en voetgangersoversteek op de 

Burgemeester Henssingel gerealiseerd. De realisatie van de verbreding van het voetgangers- en fietspad achter 

de Rabobank (uitvoerder: Waterschap Limburg) en de realisatie van de veilige fiets- en voetgangersoversteek bij 

het Gerendal (uitvoerder: Provincie Limburg) zijn gepland voor 2019.“  Over de resultaten dan deze geplande 

ontwikkeling is in de Jaarstukken 2019 niets opgenomen. Graag zien wij een toelichting op de voor 2019 

gerealiseerde werkzaamheden. Bent u hiertoe bereid? 

Deze werkzaamheden zijn conform de gemaakte afspraken hierover uitgevoerd. 
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2. De verantwoording van Bestuur en ondersteuning.  
 

In dit programma zijn de financiële consequenties van de taakvelden verwerkt, die niet direct aan één van de 

voorgaande programma’s zijn c.q. mogen worden toegerekend. Concreet gaat het dan om de taakvelden: 

 

Bestuur; Burgerzaken; 

Overhead; Treasury; 

OZB woningen; OZB niet-woningen; 

Parkeerbelasting; Belastingen overig; 

Algemene en overige uitkeringen gemeentefonds; Overige baten en lasten; 

Vennootschapsbelasting (Vpb); Mutaties reserves; 

Resultaat van de rekening van baten en lasten.  

 

Nr. Indicator Eenheid Periode 2018 2019 Ontwikkeling 
in percentages 

1 Formatie  aantal fte per 1.000 
inwoners  

2018/2019 5,93  
 

6,39 +8% 

2 Bezetting  aantal fte per 1.000 
inwoners  

2018/2019 5,82  
 

6,07 +4% 

3 Apparaatskosten  kosten per inwoner  2018/2019 619,29 625,56 +1% 

4 Externe inhuur  % kosten van totale 
loonsom en inhuur 
externen  

2018/2019 7,37 7,49 +2% 

5 Overhead  % van totale lasten  2018/2019 11,79 11,25 -5% 

 

Programma Bestuur 
en ondersteuning. 

2018 2019 Ontwikkeling 

Lasten 11.082.466 22.324.672  

Baten 36.177.497 43.973.124  

Resultaat 25.095.031 21.648.452  

Bedragen in Euro (€) 

 

VRAGEN EN OPMERKINGEN: 
 

Mutaties reserve zorgt voor hogere lasten en baten => Het nadelig resultaat op de mutaties reserves, concreet 

een bedrag van € 2.027.793,-, wordt verklaard door de overheveling van de verschillende projectbudgetten via 

de algemene dekkingsreserve en andere reserves en de mutaties inzake de verschillende egalisatiereserves. 

 

Op dit moment geen vragen en/of opmerkingen. 

 

Namens de raadsfractie van de VSP, 

 

Jef Kleijnen. 




